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تعطیلی معادن شن و ماسه همدان حاصل تدابیر بر باد رفته

طاهره   - خبــر  گــروه  ســپهرغرب، 
ترابی مهوش: معادن شــن و ماســه استان 
گرانی  همچــون  مشــکلاتی  بــا  همدان 
ماشــین آلات و تجهیزات و مسئله سوخت 

درگیر هستند.
اگر به موادی که از معدن اســتخراج شــده اند 
فکــر کنید، احتمــالاً اول از همه بــه طلا، زغال 
ســنگ، فلزات پایه مانند نیکل و فلزات گران بها 
مانند نقره توجه می کنید؛ اصلًا به فکر معدن شن 
نمی افتید، اما ایــن ماده معدنی ریز بخش بزرگی 
از سنگین ترین کالای استخراج شده از کره زمین 

را تشکیل می دهد.
حــدود 85٪ از موادی که از زمین اســتخراج 
می شــوند شــامل ماســه، ماسه ســنگ یا سایر 
مــواد آهکی هســتند. شــن و ماســه همچنین 
پرُمصرف تریــن ماده بعد از آب اســت که تقریباً 
در هــر فرآیند ساخت وســاز مورد اســتفاده قرار 
می گیرد؛ حتی به عنــوان ماده ای در خمیر دندان 
مورد استفاده بوده و جالب تر آنکه این ماده معدنی 
بیشترین ســهم را در بین معادن در استان ها به 
خود اختصاص می دهد که اســتان همدان نیز از 
این قاعده مستثنا نیست. بر این اساس با توجه به 
اهمیت موضوع بر آن شــدیم تا با دو تن از فعالان 
حوزه معادن مخلوط کوهی گفت وگویی را ترتیب 

دهیم که در ادامه می خوانید:
این معدن کار همدانی با بیان اینکه از سال 90 
در حوزه استحصال شــن و ماسه و دانه بندی آن 

وارده شــده ام، گفت: هم اکنون در این معدن 15 
نفر به صورت مستقیم  و بیش از صد نفر به صورت 

غیر مستقیم مشغول به کار هستند.
حمزه شیخلر با اشــاره به آنکه محل استقرار 
این معدن در شهرســتان رزن است، اذعان کرد: 
شــرایط اقتصادی و گرانی قطعــات و تجهیزات 
مکانیکی مسئله ای بوده که دامن همه فعالان این 

عرصه را گرفته است.
وی افــزود: علاوه بــر این یکــی از اصلی ترین 
مشــکلات من در حوزه مذکور بــه بحث تأمین 

گازوئیل مورد نیاز بازمی گردد.
شیخلر با اشاره به اینکه متأسفانه با وجود داشتن 
دو ســهمیه تأخیر در تأیید از سوی سازمان صنعت 
و معدن استان ما را دچار مشکل و نقصان می کند، 
تصریح کرد: درواقع بــرای دریافت هر تأییدیه 15 
روز گازوئیل نداریم و این به معنای خاموشی لودرو 

تجهیزات و ماشین آلات کارگاه است.
وی ادامه داد: ســهمیه هر ماه معدن من 12 
هزار لیتر اســت، اما شرایط تأیید به گونه ای پیش 
می رود که بعد از 25 هر ماه سهمیه گازوئیل من 

تأیید نشود.
این معدن کار همدانی با اشــاره به آنکه ماهانه 
400 تنُ شن و ماسه از معدن استحصال می کند، 
در پاســخ به این ســؤال که علت عدم همکاری 
صنعت و معدن برای تأیید چیســت؟ گفت: باور 
کنید نمی دانیم یک بار کــه مراجعه کردم عنوان 
کردند بدهی مالیاتی داریــد، اما با مراجعه ای که 

به سازمان امور مالیاتی در استان داشتم، مشخص 
شد مشکل مالیاتی ندارم؛ بنابراین واقعاً نمی دانم 

مشکل کار کجاست.
شــیخلر با بیان اینکه میزان برداشت از معادن 
به میزان بازار فروش محصول بستگی دارد، عنوان 
کرد: در برخی فصول بازار فروش نداریم، بنابراین 

آنچه داریم به حال دپو نگهداری می کنیم.
وی با تأکید بر اینکه آنچه برداشــت می شود 
نه تنها در شهرســتان بلکه در سطح استان برای 
کارخانه های بتن سازی ارسال می شود، خاطرنشان 
کرد: حتی بخشــی از نیاز استان زنجان در عرصه 
شن و ماســه نیز بنا به نزدیکی به محل معدن از 

طریق این واحد معدنی تأمین می شود.
شــیخلر با اشــاره به اینکه در عرصه دریافت 
تســهیلات بنا به تجربه دیگر دوستان همین بس 
که سعی می کنم هیچ وقت گرفتار بانک و قسط و 
سودهای سر به فلک کشــیده نشوم، اذعان کرد: 
بازهم تکرار می کنم گرانی قطعات بیداد می کند، 
به عنوان مثال برای خرید یک بلبرینگ که ســال 
گذشــته قیمتش 250 هزار تومان بود، ســه ونیم 

میلیون تومان باید پرداخت کنم.
وی بــا اشــاره به اینکــه اغلــب تجهیزاتمان 
متناســب با علم روز دنیاست، عنوان کرد: مشکل 
اینجا بوده که درصورت نیاز به قطعه اکثراً قطعات 

وارداتی و گران قیمت هستند.
      اشتغال 60 نفری

در ادامه مدیر مجتمع شــن و ماســه مهدوی 
نیز با بیان آنکه فعالیت این واحد معدنی از ســال 
64 آغاز شــده اســت، ابراز کرد: تاکنون برای 60 
نفر به صورت مستقیم اشــتغال زایی کرده ایم، اما 
با توجه شــرایط فعلی احتمالاً طی ماه های آینده 

شاهد تعطیلی این واحد خواهیم بود.
صباح نیا با تأکید بر اینکه میزان اشــتغال زایی 
غیر مســتقیم این واحد باسابقه تولیدکننده شن 
ماســه از مخلوط کوهی بیش از 500 نفر اســت، 
اذعان کرد: درنظر بگیرید لاســتیک لودر ســال 
گذشــته 10 میلیون تومان بود، اما امسال همان 

لاستیک 100 میلیون تومان است.

وی با تأکیــد بر اینکه قیمت بلبرینگ از 250 
هزار تومان بــه پنج میلیون تومــان تغییر یافته 
است، تصریح کرد: علاوه بر این مشکلات طی سال 
جاری بارهــا مبلغ قرارداد کارگــری تغییر یافته 
و افزایشــی بوده، این درحالی اســت که شرایط 
اقتصــادی موجود در جامعه حتــی میزان خرید 
واحدهای معدنــی را کاهش داده و این به معنای 

عدم درآمدزایی است.
صباح نیا با اشــاره اینکه واحد طی ســال های 
گذشته دارای طرح توسعه ای بود و درحال حاضر 
دارای سه کارخانه اســت، عنوان کرد: بهره مندی 

از علم به روز نیازمند داشتن سرمایه به روز است.
مدیر مجتمع شــن و ماسه مهدوی با تأکید بر 
اینکه علاوه بر مشــکلات اقتصادی و گران بودن 
قطعــات یقیناً مباحث مرتبط با فضای ســازمان 
تأمین اجتماعــی و اداره دارایی را نمی توان انکار 
کرد، افزود: این ســازمان صنعت و معدن فرصتی 
را که برای دریافت تســهیلات حوزه معدن فراهم 
کرده، پذیرفتنی اســت، اما مشکل اینجا بوده که 

دریافت تسهیلات از بانک هفت خان رستم دارد.
صباح نیا با تأکید بر اینکه بانک ها برای تضامین 
محل اجرای طــرح را به دلیل عدم امکان مصادره 
آن درصــورت عدم پرداخت اقســاط نمی پذیرند، 
تشــریح کرد: علاوه بر این امکان پرداخت ســود 
سرســام آور تســهیلات برای فعــالان این عرصه 
امکان پذیر نیســت، زیرا با حســاب سرانگشــتی 
می تــوان فهمید که ســود دریافتی چیزی حدود 

25 درصد است.
وی بــا تأکید بر اینکه پیش از بروز نوســانات 
اقتصــادی امــکان خریــد قطعــات و تعمیرات 
ماشــین آلات به صورت نســیه امکان پذیر بود اما 
حــال در لحظه باید قیمت را پرداخت کنید، ابراز 
کرد: تأســف بارتر اینکه قیمت ها لحظه ای درحال 

تغییر هستند.
مدیر مجتمع شــن و ماســه مهدوی با تأکید 
بر اینکه اغلب ماشــین آلات موجود در واحدهای 
معدنی ایرانی اســت اما ماشــین آلات ســنگین 
همچــون بیــل مکانیکی هــا و لودرهــا چینی و 

مستهلک شده هستند، عنوان کرد: متأسفانه اغلب 
قطعات موجود در بازار با قیمت های باورنکردنی و 

درعین حال تقلبی است.
صباح نیا با تأکید بر اینکه استفاده از علم روز در 
عرصه های معدنی نیازمند ماشین آلات به روز است، 
تشریح کرد: تا چند سال پیش دستگاه خشک کنی 
وجود نداشــت تا بتوان ماســه بادی از شن و ماسه 
را جدا کــرد، اما درحــال حاضر این دســتگاه در 
کارخانه هایی وجود دارد، با این تفاوت که تا چندی 
پیش قیمت این دستگاه 200 میلیون تومان بود، اما 

حالا یک میلیارد تومان است.
وی با بیان اینکه خوشــبختانه مشــکلی با دو 
دســتگاه محیط زیســت و منابع طبیعی نداریم، 
عنوان کرد: از آنجایی که منطبق با قانون و ضوابط 
عمــل می کنیم، هیچ گاه با دو نهــاد فوق الذکر با 

مشکل مواجه نشده ایم.
مدیر مجتمع شــن و ماسه مهدوی با اشاره به 
آنکه در این واحد روزانه 500 تنُ شــن و ماســه 
تولید می شود، خاطرنشان کرد: به دلیل بالا بودن 
هزینه حمل ونقل اغلب محصول استحصال شده در 
شهرستان و روستاهای حومه به فروش می رسد و 

امکان صادرات آن وجود ندارد.
مع الوصف؛ در سال جهش تولید همواره یکی از 
دغدغه ها عدم تعطیلی واحدهای تولیدی، صنعتی 
و خدماتی اســت، اما طبق آنچــه در این گزارش 
مطرح شد، گویا مشــکلاتی چون نوسان قیمت، 
بالا بــودن هزینه تأمین و تعمیر ماشــین آلات و 
سود بانکی بالا و تأمین سوخت واحدهای معدنی 
به خصــوص در حوزه معادن شــن و ماســه، این 
واحدها را به ســمت تعطیلی سوق داده؛ به طوری 
که یکی از واحدها با ســابقه 35 ســاله در عرصه 
تولید شن و ماسه به اذعان مدیر مجموعه درحال 
تعطیلی اســت. بنابراین انتظار می رود ســازمان 
صنعت و معدن اســتان برای یک بار هم که شده 
پای درد دل فعالان این عرصه بنشــیند و در پی 
حل مشــکلات آن ها در حد توان باشد، وگرنه در 
آینده نزدیک شاهد تعطیلی واحدهایی این چنینی 

خواهیم بود.

حاجی بابایی:
طرح جامع شهر همدان ویژه خواری ها 

و رانت خواری ها را حذف می کند
گروه  ســپهرغرب، 
مردم  نماینــده  خبر: 
در  فامنین  و  همــدان 
اسلامی  شورای  مجلس 
بــا بیان اینکــه طرح 
جامــع شــهر همدان 
منافع شهروندان  حافظ 
این  اجرای  گفت:  است، 
طرح مانع ویژه خواری و 

رانت خواری می شود.
حاجی بابایی  حمیدرضا 

در جلســه ای که با حضور رئیس ســازمان زمین و مسکن 
کشــور، استاندار و مدیرکل مسکن و شهرسازی برگزار شد، 
بیــان کرد: همه چیز در همــدان مهیای حرکت و تحرک و 
توسعه و برقراری عدالت شهری است و به سمت اجماع در 

کلان شهر و طرح جامع می رویم.
نماینــده مردم همــدان و فامنین در مجلس شــورای 
اســلامی گفت: در این راســتا یک هزار هکتــار زمین برای 
ســاخت مسکن طرح اقدام ملی باید به محدوده شهر الحاق 

شود.
وی با بیان اینکه از ساخت انبوه مسکن در همدان کوتاه 
نمی آییم چراکه ســیل جمعیت به سمت شهر همدان روان 
بوده و رکن اصلی کلان شــهر استقرار شــهروند با مسکن 

مناسب است، افزود: مردم شهروند درجه یک هستند.
حاجی بابایی با بیان آنکه با این طرح زمین خواری بایکوت 
خواهد شــد، گفت: در همدان ویژه خــواری، برج خواری و 
رانت خواری ممنوع است و شهر خوب برای همه شهروندان 

آن باید تحقق یابد.
وی با تأکید بر اینکه ما همدان را به اوج خواهیم رساند 
و همدان قطب کشــوری می شود، اذعان کرد: برای حصول 
به این هدف تدابیری مشــترک با استاندار و مدیرکل راه و 
شهرسازی اندیشیده شده تا به محدوده شهر همدان اضافه 
شــود و به این وسیله شــاهد کاهش قیمت بالای مسکن و 

زمین در همدان باشیم.
نماینده مردم همدان در مجلس شــورای اسلامی ادامه 
داد: 22 هزار نفر در طرح اقدام ملی مســکن ثبت نام کردند 

که هرچه سریع تر باید تعیین تکلیف شوند.
وی با بیان اینکه طرح هایی که درخصوص خانه دار شدن 
مردم مد نظر قرار می گیرد را باید جدی بگیریم، گفت: یکی 

از مهم ترین طرح ها اقدام ملی مسکن است.
نماینده مردم همدان و فامنین با اشاره به اینکه شرایط 
را باید برای خانه دار شدن مردم و ساخت مسکن مهیا کنیم، 
تأکید کرد: تعداد زیادی از افراد فاقد مســکن هستند و اگر 
برنامه ای برای آن اندیشــیده نشود، قیمت زمین و مسکن 

بیشتر هم می شود.
وی افزود: مســئولان در استان همدان محکم و پرُقدرت 
جهت ایجاد و ســاخت مسکن برای اقشــار مختلف جامعه 

پای کار هستند.

خبــر

خبــر
sepehr.khabar@gmail.com

گزارش: همدان رکورددار تورم اجاره خانه در کشور
 بایــد بــه همــه ازجملــه متولیــان و دلالان 

دست مریزاد و خسته نباشید گفت!
یادداشت روز: معضلات پرورش فرزندان لای پر قو

 همین هــا هســتند کــه وقتی بــه جایگاهی 
می رسند، توان خدمت ندارند.

خبر: شهرداری همدان مرکز شهرهای تاب آور
 به خصــوص در قبال انجــام کارهای فوریت دار 

شهروندان.
نماینده: شــرایط نابه سامان امروز نتیجه مدیریت های 

ضعیف
 حال در آینده کار شما را ببینیم و کیف کنیم.

بســته  می خواهند  تعطیل  مرغ داری  واحدهای  خبر: 
بمانند

 لابد به نوعی نفعشان در این است، مانند تعویق 
در پرداخت وام!

خبر: 266 بهبودیافته کرونا پلاسما هدیه کردند
 دست مریزاد به این خوبان، چه خوب که بهبود 

یافتند.
استاندار: یک میلیون همدانی بی خیال کشتار کرونا

 پــس می تــوان گفت همــدان بــرای برخی 
دارالبی خیالین است!

خبر: 24000 هزار خانــواده یمنی بی خانمان و آواره 
شدند

 پس بلندتر بگو مرگ بر آمریکا، اســرائیل و آل 
سعود خائن.

خبر: علت غیب شدن بنزین از کارت سوخت چیست
 اگر جوان ماشین سوار داری، بیشتر دقت کن!
خبر: واریز یارانه گوشت و مرغ به دهک های 1 تا 6

 تا بــازار را کنترل نکنید، این اقدام ها مســکن 
است.

کاندیداتــوری  مانــع  بــودن  زن  کدخدایــی: 
ریاست جمهوری نیست

 منتهی باید مرد گرداندن صحیح کشور باشی!
خبر: تست 6 نوع واکسن کرونا در کشورمان ایران

 بازهم برخی ها نق بزنندکه ما نمی توانیم.
خبر: مروجان کتاب خوانی شناسایی و تقدیر می شوند

 این کار جداً تشویق دارد، کوتاه نیایید.
گزارش: مروری بر حرکت ورزشی در همدان

 آنچه پاس عمل کرده، همواره حالت لرزشــی 
داشته است!

خبر: تغذیه مؤثر بر دستگاه ایمنی ورزشکاران
 همین تغذیه بر سیستم ایمنی دیگران هم مؤثر 

است.
مناســبت: شــهید همدانی خودش را نوکــر ارباب 

می دانست
 بلی، نوکــری برای آن ارباب نوعی پادشــاهی 

است.
خبر: اسکواش بازان همدان به مدرسه سازان پیوستند

 مگرورزش اسکواش برایشان صرفه نداشت؟
آگهی: دوست دارید همدان سال آینده چگونه باشد

 اجاره بهــای مســکن به نحوی باشــد که برای 
تازه خانمان ها آزاردهنده نباشد!

تلخکخان

نماینده مردم همدان و فامنین در مجلس مطرح کرد:

کشف پژوهشگر همدانی در درمان کرونا درگیر بی توجهی مسئولان
درخواست بررسی داروی کشف شده را در صحن علنی مجلس فریاد می زنم

رضایی:  آذین   - خبر  گروه  ســپهرغرب، 
نماینده مردم همــدان و فامنین در مجلس 
شورای اسلامی با گلایه  از بی توجهی مسئولان 
به کشف پژوهشگر همدانی برای درمان کرونا، 
گفت: وقتی فریادها به  جایی نرســد، با فریاد 
در مجلس این درخواســت را به گوش مردم 

می رسانیم.
حدود هشت ماه از شیوع کرونا در کشور سپری 
شده و چیزی به یک ساله شدن این ویروس مهلک 
در کشــور باقی نمانده و هرروز خبرهایی از میزان 
ابتــلا و مرگ ومیر در این خصوص می شــنویم که 
این روزها نیز با افزایش چشمگیر تعداد مبتلایان و 

جان باختگان مواجه هستیم.
اما از ابتدای شیوع کرونا شرکت های بسیاری در 
جهان سعی بر ساخت واکسن و داروی این بیماری 
داشته و دارند و حتی چندین شرکت واکسن سازی 
نیــز بارها از موفقیت هایی در این خصوص ســخن 
گفته اند، اما هنوز هیچ واکســن و یا داروی قطعی 
برای این ویروس مهلک کشــف نشــده و تلاش ها 

همچنان ادامه دارد.
اما چند روز پیش بود حجت الاسلام احمدحسین 
فلاحی از کشــف دارویی برای درمان کرونا توسط 
یک پژوهشگر همدانی و بی توجهی مسئولین امر به 
بررسی این موضوع در یکی از جلسات سخن گفته 
و حتی خواســتار پرداختن رسانه ها به این موضوع 
شده که ســخن شهروند به منظور اطلاع دقیق تر از 
این مهم با وی گفت و گویی ترتیب داد که در ادامه 

می خوانید:
نماینــده مردم همــدان و فامنیــن در مجلس 
شورای اســلامی در گفت و گو با خبرنگار ما ضمن 
اشــاره به موضوع مطرح شــده درخصوص کشــف 
داروی کرونا توســط یک پژوهشگر همدانی، اظهار 
کرد: این موضوع از ابتدای شیوع کرونا و اسفندماه 

در همدان اتفاق افتاد.
حجت الاسلام احمدحسین فلاحی با بیان آنکه 
این پژوهشگر ســال ها در عرصه های آزمایشگاهی 
مشغول بوده و در گذشته نیز موفقیت هایی داشته 
اســت، گفت: ســاخت داروی تب برفکی و کشف 
آسفالت رنگی ازجمله توفیقات این پژوهشگر است.
نماینــده مردم همــدان و فامنیــن در مجلس 
شــورای اســلامی بیان کرد: این پژوهشگر موفق 
مورد تأیید نخبگان علمی اســتان بوده و هست و 
با شیوع کرونا اسپری ای را برای درمان این ویروس 

پیشنهاد دادند.
وی به تست اسپری مذکور توسط ده ها نفر اشاره 
کرد و افزود: شــخصیت های شاخص و مطرحی در 
استان و حتی کشور از این اسپری استفاده کرده اند 

و نتیجه داده است.
فلاحی تصریح کرد: دکتر زاکانی از اســتان قم 
چند هزار عدد از این اسپری را در زمان اوج شیوع 
کرونا در قم از این پژوهشــگر دریافت و تست کرد 

که نتیجه رضایت بخشی داشت.
وی با تأکید بر آنکه همان ابتدا این اســپری به 
دانشگاه بقیه الله )عج( ارائه شد تا آزمایش های لازم 
انجام شود، ادامه داد: مجوز اخلاق این پژوهش نیز 
صادر شــد، اما متأســفانه در ادامه کار برای تست 

انسانی تعلل شده است.
نماینــده مردم همــدان و فامنیــن در مجلس 
شورای اسلامی خاطرنشان کرد: در شیوع کرونا به 
مقطعی رسیدیم که هر دقیقه یک نفر از هم وطنان 
جان خــود را بر اثر ابتلا به این ویروس از دســت 
می دادند، اما بااین وجود بازهم به کشف این اسپری 

بی توجهی شد.
وی بــا بیان آنکــه دو هفته گذشــته به منظور 
پیگیری این اســپری را به معاونــت غذا و داروی 
وزارت بهداشــت ارائه کردم، یادآور شــد: خواستار 
بررســی صادق بودن این ادعا از ســوی وزارتخانه 

شدم که البته صادق است.
فلاحی با اشاره اینکه درصورت محرز شدن تأثیر 
اسپری مذکور از مرگ ومیر این تعداد از هم وطنان 
جلوگیری خواهد شد، اظهار کرد: با بررسی هرچه 
سریع تر این موضوع و درصورت تأیید اثرگذاری این 
دارو، موفقیتی برای نظام اســلامی و به ویژه استان 
همدان خواهد بود و نجات بشریت را در پی خواهد 

داشت.
وی بــا تأکید بر آنکه متأســفانه تاکنون به این 
موضوع اعتنایی نشده اســت، گفت: برخی افراد با 
اصرار و با واســطه این اسپری را دریافت و استفاده 
کردند و حتی یک نفر از استفاده کنندگان گزارشی 
از پیشامد مشکل در این خصوص نداشته اند، بلکه 

اعلام اثربخشی کردند.
نماینــده مردم همــدان و فامنیــن در مجلس 
شــورای اســلامی بیان کرد: این پژوهشگر مدعی 
اســت که داروی مذکور هر ویروسی حتی ویروس 
ایدز را نیز می تواند از بین ببرد، یعنی قدرت درمان 

در این خصوص را نیز دارد.

وی با تأکید بر آنکه متأســفانه به جای توجه به 
این نخبگان علمی و زحمتکشــان آزمایشگاهی با 
این پژوهشــگر برخورد شد، افزود: مقطعی شرکت 
این پژوهشــگر بســته و حتی این پژوهشــگر را 
دستبند زده و بازداشت کردند و این موضوع مورد 

گلایه ما در نشست هایی بوده است.
فلاحی با بیان اینکه با وجود تلاش ها متأسفانه 
به این مهم بی توجهی شــده و روزانه تعداد بالایی 
از هم وطنان به واســطه ابتلا بــه کرونا جان خود را 
از دســت می دهند، تصریح کــرد: این تعداد بالای 
مرگ ومیر باعث نگرانی مقام معظم رهبری شده و 
مجبور شــدم این موضوع را رسانه ای کنم تا شاید 

فریادرسی پیدا شود.
وی بــا تأکید بر اینکه اگر افرادی هســتند که 
در این مســیر موانعی ایجاد می کننــد باید مورد 
بررســی قرار گیرد، ادامه داد: باید اقدام جدی در 
این خصوص صورت گیرد و جان انسان ها را نجات 

دهند.
نماینــده مردم همــدان و فامنیــن در مجلس 
شورای اسلامی خاطرنشان کرد: علت بازداشت این 
پژوهشــگر را عدم گرفتن مجوز در این خصوص و 
دخالت در علم پزشکی عنوان کرده اند، درحالی  که 

ما درخواست بررسی صحت این ادعا را داشتیم.
وی با طرح این سؤال که مگر جان روزانه حدود 
200 تا 240 انســان که بر اثــر کرونا جان خود را 
از دســت می دهند برای شــما اهمیت نداشت که 
موضوع این دارو را بررسی کنید؟ یادآور شد: 10 ها 
نفر شــهادت می دهند و از اثربخشــی این اسپری 

می گویند.
فلاحی با بیــان آنکه متأســفانه برخی به جای 
آزمایش اســپری از این پژوهشگر شکایت کردند، 

اظهار کــرد: حتی از سیســتم قضائــی نیز برای 
بازداشت وی دستور گرفتند.

وی به طرح این موضوع در صحن علنی مجلس 
شورای اسلامی اشاره کرد و گفت: احتمالاً در صحن 
علنی هفته آینده این موضوع را مطرح خواهم کرد؛ 
وقتی فریاد به جایی نرســد، باید جایی فریاد بزنیم 
که به گوش مردم برســد و شاید از این همه تلفات 

در کشور جلوگیری شود.
نماینــده مردم همــدان و فامنیــن در مجلس 
شــورای اسلامی بیان کرد: باید رسانه ها نیز در این 
خصوص ورود کرده و این موضوع را اطلاع رســانی 

کنند تا شاید بتوانیم برای مردم کاری کنیم.
وی با بیان آنکه تا حدی به این پژوهشگر فشار 
آوردند که داروهای تولیدی در این خصوص را امحا 
کــرد، افزود: برای دو میلیون نفر دارو آماده بود که 

متأسفانه امحا شد.
فلاحی با تأکید بر آنکه این پژوهشــگر مجدداً 
قصد فعالیت داشــت که متأسفانه با موانعی مواجه 
شد، تصریح کرد: از هشــت ماه پیش رسیدگی به 
این موضوع را فریاد زدیم، اما کسی به داد ما نرسید 
و حتی این پژوهشــگر نیز بسیار اذیت شد و تحت 

فشار قرار گرفت.
وی با بیان آنکه شــخصیت های بزرگی در این 
زمینه در اســتان داریم که می شود نظر آن ها را در 
این خصوص گرفت، ادامه داد: پروفســور زلفی گل 
با این محقق ارتباط دارد و میکروب شناســانی در 

استان این مورد را تأیید کرده اند.
نماینــده مردم همــدان و فامنیــن در مجلس 
شورای اســلامی درخصوص استفاده نمایندگان از 
واکســن آنفلوآنزا نیز خاطرنشــان کرد: نمایندگان 
رنگ واکســن آنفلوآنزا را هم ندیدنــد و درمانگاه 
مجلس این واکســن ها را گرفته بود که ظاهراً پس 

داده است.
وی با تأکید بر اینکــه اگر میلیاردها تومان هم 
به نمایندگان بدهند واکســن آنفلوآنــزا را تزریق 
نخواهیم کرد، یادآور شد: بسیاری از تولیدکنندگان 
واکســن آنفلوآنزا خــود این واکســن ها را تزریق 

نمی کنند و این برای ما جای سؤال است.
فلاحی با بیــان اینکه واکســن های آنفلوآنزای 
کنونی براســاس ویروس سال گذشته است، اظهار 
کرد: طبــق نظر متخصصان هرســال این ویروس 
تغییــر می کند و نظر کارشناســان ایــن بوده که 

واکسن بیش از 30 درصد اثرگذاری ندارد.

وی با تأکیــد بر اینکه طرح موضوع اســتفاده 
نمایندگان از واکســن آنفلوآنزا حاشیه سازی برای 
مجلــس یازدهم بــود، گفت: برخی بــه بهانه های 
مختلف گاهــی در ســخنرانی ها و موضع گیری ها 
سعی بر زیر ســؤال بردن مجلس یازدهم دارند، به 
آن ها توصیه می کنم با جریان ضد انقلاب و دشمن 

همراه نشوند.
نماینــده مردم همــدان و فامنیــن در مجلس 
شــورای اســلامی بیان کــرد: مجلــس یازدهم 
مجلسی است که مقام معظم رهبری نشان افتخار 
انقلابی ترین مجلس از ابتدای انقلاب و مجلس امید 
و انتظار به آن دادند و درست نیست به هر قیمتی 
از روی ناآگاهــی و با اطلاعات اشــتباه آن را مورد 

حمله قرار دهند.
وی با تأکید بــر اینکه تخریب کنندگان مجلس 
یازدهم در زمین دشــمن بازی می کننــد، افزود: 
این ها قصــد دارند حرف رهبــری را دو تا کنند و 

برخی از روی ناآگاهی این کار را می کنند.
با توجه به توضیحات حجت الاســلام فلاحی در 
این خصوص و حتی درخواست بررسی صحت آن از 
سوی مراجع ذی ربط این نکته قابل توجه است که 
چرا مسئولان مربوطه به جای بررسی دقیق و اعلام 
نظر در این خصوص قبل از هر اقدامی پژوهشــگر 
علمی مذکور را تحت فشــار قرار داده و حتی برای 
بازداشــت وی نیز تلاش کرده اند، اما تلاشی برای 

بررسی این ادعا هنوز صورت نگرفته است؟
اکنون کــه رقابت جهت دســت یابی به دارو و 
واکسن کرونا در جهان بیشتر از قبل شده، آیا نباید 
مســئولان وزارت بهداشت بیش ازپیش به محققان 
و پژوهشــگران در این عرصه توجه داشته باشند و 
از فرصت ها برای مطرح شدن پیشرفت های علمی 
در کشــور و نخبگان در سطح دنیا استفاده کنند و 
تلاش برای کســب افتخار نجات بشریت را به خود 

اختصاص دهند.
حال کــه با وجود ارائه این اســپری درمانی به 
دانشــگاه بقیه الله )عج( شــاهد تعلــل در آزمایش 
انسانی این دارو هستیم و مسئولان وزارت بهداشت 
نیــز تمایلی به نجات هم وطنــان و کادر درمان از 
خســتگی مفرط ندارند، این بــار نماینده این مردم 
صدای رســای نخبگان، مردم و کادر درمان خواهد 
شــد و رسیدگی به این موضوع را از تریبون صحن 
علنی مجلس دنبال خواهد کرد تا شــاید امیدی بر 

توجه به این موضوع باشد.

امام جمعه همدان:

همه طرح ها باید با پیوست فرهنگی اجرا شود
فقیه  ولی  نماینده  خبر:  گروه  سپهرغرب، 
در استان و امام جمعه همدان بر پیوست نگاری 
برای تمــام طرح های عمرانــی، اقتصادی و 
اجتماعی اســتان تأکید کرد و گفت: این کار 
فرهنگی  آســیب های  از  جلوگیری  هدف  با 

ضروری است.
حبیــب الله  حجت الاسلام والمســلمین 
شــعبانی موثقی روز گذشــته در شــورای فرهنگ 
عمومی استان اظهار کرد: پیوست فرهنگی مصوبه 
شــورای عالی انقلاب فرهنگی کشــور است و باید 

مورد توجه قرار گیرد.
وی تأکیــد کــرد: پیوســت نگاری طرح ها باید 
توسط افراد متخصص در معماری اسلامی، فرهنگ 

ملی و دینی و مسائل کلان استان باشد.
امام جمعه همدان با بیان اینکه تهیه پیوســت 
فرهنگی بایــد بر پایه کارشناســی عمیق و دقیق 
جامعه شناسی انجام شــود، افزود: شورای فرهنگ 

عمومی بر این فرآیند نظارت می کند.
رئیس شورای فرهنگ عمومی استان خاطرنشان 
کرد: شناسایی افراد متخصص در اولویت قرار گیرد 

تا اجرای این طرح معطل نماند.
وی ارتقای جایگاه شــورای فرهنگ عمومی را 
ضروری دانست و افزود: این شورا نیازمند بازتعریف 

است تا فعال و اثرگذار باشد.
شــعبانی موثقی  حجت الاسلام والمســلمین 
یادآوری کرد: برخی از مشــکلات و ابهامات قانونی 
موجود باید مرتفع شود تا عملکرد شورای فرهنگ 

عمومی بهبود یابد.
امام جمعه همدان یکی از راهکارهای اساســی 
بــرای ارتقای جایگاه شــورای فرهنــگ عمومی و 
اثربخشــی آن را نظارت بر پیوست نگاری طرح های 
استان دانست و خواستار تشکیل کارگروه تخصصی 

در این زمینه شد.
اســتاندار همدان بــا تأکید بر اهمیت توســعه 

و ترویــج فعالیت هــای قرآنی در اســتان، گفت: 
طرح های تدوین شده در این راستا را حمایت کرده 
و از پشــتیبانی مالی و اعتباری مراکز قرآنی دریغ 

نمی کنیم.
سیدسعید شاهرخی اظهار کرد: برای حمایت از 
مؤسسات قرآنی محدودیتی نداریم و هر طرحی در 
راستای توســعه و ترویج مباحث قرآنی ارائه شود، 

مورد حمایت قرار می گیرد.
اســتاندار همدان بر پشــتیبانی و سامان دهی 
مراکز قرآنــی تأکید کرد و افــزود: بانک اطلاعات 
قرآنی تشــکیل شــود تا بتوانیم خدمــات دهیم و 

سرویس دهی کنیم.
وی گفــت: مراکز قرآنی نیازمنــد تجهیزات از 
محل اموال مازاد استانداری و دستگاه های اجرایی 

تجهیز می شوند تا کمبودهای آن ها جبران شود.
شــاهرخی خاطرنشــان کرد: در کنار طرح های 
قرآنی به مســائل فرهنگی نیز باید توجه ویژه شود 

که نمونه آن تهیه پیوست فرهنگی برای طرح های 
استان است.

اســتاندار همدان افزود: براساس مصوبه شورای 
عالی انقــلاب فرهنگی طرح های بزرگ و مؤثر باید 

مجهز به پیوست فرهنگی باشند.
وی یادآوری کرد: پیوست نگاری طرح ها نیازمند 
بررسی و مطالعه بیشتر بوده که در دست پیگیری 

است.


